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Anteckningar från möte med Mölndalsåns vattenråd på 

Göteborgsregionen (GR)/Teams den 19 januari 2024 
 

 

Närvarande:  Bengt Johansson (M), Härryda kommun (ordf.) 

Peter Krahl Rydberg (MP), Bollebygds kommun  

Ilse Postma, Bollebygds kommun 

Emma Nevander, Härryda kommun  

Erik Lagerström (L), Härryda kommun 

Pernilla Övermark (S), Mölndals stad (vice ordf.) 

Ann Rane, Mölndals stad 

Kristina Bodin, Mölndals stad 

Maria Granath (C), Göteborgs stad 

Inger Kjellberg, Kretslopp och vatten i Göteborg 

Josefine Evertsson, Miljöförvaltningen i Göteborg 

Johannes Barth (S), Lerums kommun 

Gunilla Rådman, Lerums kommun 

Lars Gustafsson (C), Lerums kommun 

Leif-Henrik Andersson, Mölndals Kvarnby 

Torbjörn Löfgren, Mölndalsåns Fiskeråd 

Daniel Wendesten, Sportfiskarna 

Lilian Samuelsson, Södra skogsägarna 

Michael Nilsson, Naturskyddsföreningen Härryda 

Leif Lithander, Naturskyddsföreningen Mölndal 

Ragnar Lagergren, Kontaktperson Länsstyrelsen Västra Götalands län 

Monica Dahlberg, GÄVVF/Göteborgsregionen (GR), sekr. 

1. Mötet öppnas 

Ordförande Bengt Johansson öppnar mötet. 

2. Godkännande av dagordningen 

Emma har en punkt angående fiskräknare att ta upp som övrig fråga 

Dagordningen godkändes med det tillägget. 

3. Föregående mötes anteckningar 

Anteckningarna godkändes och läggs till handlingarna. 
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4. Meddelanden 

Ragnar informerade om att: 

• Den 1 april 2024 blir Anna Ledin ny generaldirektör vid Havs- och vattenmyndigheten 

(HaV). Hon kommer närmast från en tjänst som direktör för Miljöförvaltningen inom 

Göteborgs Stad.  

• HaV har skickat in förslag om ändring av LOVA-förordningen till Regeringen som bl a 

innebär att medel till åtgärdssamordnare ska kunna användas till andra typer av 

åtgärder än övergödning. 

5. Åtgärdssamordnare inom Mölndalsåns avrinningsområde – Avtal om 

tjänsteköp mellan kommunerna och Göteborgsregionen (GR) 

Ett utkast till avtal mellan Göteborgsregionen (GR) och de fem kommunerna ingående i 

vattenrådet var utsänt inför mötet. 

De bidrag från kommunerna som diskuterats tidigare på totalt 350 000 kr/år, skulle 

räcka till en tjänst på 20-25%. 

Klartecken har getts från GR att de skulle kunna lösa detta redan under 2024, under 

förutsättning att finansieringen löses, varför denna lösning förordas av ovanstående.  

Det uppdraget skulle i så fall bli en del av någons tjänst på GR.  

Då det redan finns en åtgärdssamordnare för Göta älvs ARO och Säveåns ARO anställd 

på GR (arbetar 50% i vardera) samt annan personal som arbetar med vattenvårdsfrågor 

skulle en åtgärdssamordnare för Mölndalsåns ARO på GR få kollegor som arbetar med 

liknande frågor. 

Föreslogs förtydliga hur referensgrupp utses och vilka kompetenser som bör ingå. 

Resp kommun skickar in vilka uppgifter som ska stå på deras avtal gällande ”Beställare” 

och vem som ska skriva under avtalet. 

Till vattenrådets möte 8 mars ska resp kommun återkomma med besked kring 

kommunens vilja att ingå avtal med GR gällande åtgärdssamordnare enligt 

avtalsförslaget. 

6. Yttrande 

Avgränsningssamråd enligt 6 kap. miljöbalken inför ansökan om 

ändringstillstånd avseende vattenverksamhet för återupptagen 

kraftverksdrift m m i Forsåker, Mölndals Stad 

Missförstånd kring att kraftverket redan finns på plats reddes ut. Det har rivits och skulle 

behöva återuppbyggas. 

Vattendom säger att minst 300 liter/sekund måste rinna i betongrännan genom Forsåker, 

detsamma gäller för fiskvägen nedströms Stensjön. Flöde från Nedsjöarna ska vara minst 

400 liter/sekund. 

Ål kan vandra upp till fallen och lax finns nedströms Forsåker 

Vattenrådet vill i yttrandet förtydliga att: 

- Det är viktigt att kraftverkets behov av vatten inte styr tappningen från sjöarna 

uppströms för att gynna det ekonomiska intresset, utan tappningen ska styras av 
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att god ekologisk status ska kunna uppnås, behovet av dricksvatten samt risk för 

översvämning. 

- Vattenkraftverket bör kompletteras med solkraft inom området, på t ex hustak. 

Om vattenföringen är låg p g a torrt väder är solkraften oftast också effektiv. 

Naturskyddsföreningen kan komma att reservera sig då man inte alls ställer sig bakom 

ett vattenkraftverk i Forsåker. Denna reservation bifogas i så fall vattenrådets yttrande. 

7. Genomgång av presentationen som tagits fram för att informera politiken i 

kommunerna om vattenrådet – Michael Nilsson, SNF 

Michael gick igenom presentationen som visats för KS i Mölndal och Härryda. 

Presentation publiceras på hemsidan. 

En rapport om ”Naturbaserade lösningar” som tagits fram av Länsstyrelsen och 

Skogsstyrelsen lyftes fram vid mötet, bifogas anteckningarna. 

8. Rapportering från vattenrådets pågående projekt, vad har hänt sedan sist? 

o Politikerutbildning (Michael, Emma, Torbjörn & Niklas) 

- Tidplan för kommunerna: 

Har vid tidigare möte ansetts rimligt att politikerutbildningarna utförts hösten 

2023 för att få med nya politiker (får nu skjutas fram för kommunerna som 

inte haft sin presentation).  

Michael och Torbjörn besökte den 27 september 2023 kommunstyrelsen i 

Mölndal. Vid tillfället var även presidierna för några andra nämnder med.  

Hade önskat ytterligare fokus på vad som behöver göras i Mölndal. 

Härryda skulle behöva besök igen och bl a tydliggöra skillnad i uppdrag mellan 

vattenråd och vattenvårdsförbund. 

Bollebygd skulle behöva informera politikerna, Peter har i uppdrag att boka in det. 

Kommunernas politiska representanter i vattenrådet får i uppdrag att boka in 

tider i sina resp kommuner. 

o Våtmarker 

Till detta mötet hade Emma och Michael i uppdrag att ta fram förslag på vilka 

våtmarker i Härryda, utgående från utförd våtmarksinventering, som skulle vara 

mest värdefullt att restaurera och vilken man i så fall skulle börja med.  

De hade inte hunnit med detta, får återkomma vid nästkommande möte. 

Lilian och Emma har planerat för en Vårskogskväll den 22 april kl. 17 hemma hos 

Lilian på Sammels Lantgård. 

Inbjudna är bl a Länsstyrelsen, Skogsstyrelsen, skogsägare och vattenrådet. 

När inbjudan är klar skickas den ut till vattenrådet 

o Skyltprojekt (Michael Nilsson (SNF), Ulrika Ljungman/Emma Nevander (Härryda), 

Michael Slätt (Mölndals), Josefine Evertsson (Göteborg) Axel Lindqvist (Lerum), 

Matilda Lindström, Bollebygd) & Monica Dahlberg (GR)).  

De flesta skyltplaceringarna är nu klara, kvar är Bollebygd (2 badplatser) och 

Lerum (Härsjögården). 

Ny offert behöver begäras in föar att få aktuella priser. 

https://vattenradivast.se/download/18.32d3406a188bdc568be97e4/1687247417320/Rapport%20Kartl%C3%A4ggning%20av%20p%C3%A5verkade%20v%C3%A5tmarker%20i%20H%C3%A4rryda%20kommun.pdf
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100 000 kr finns budgeterat hos vattenrådet för inköp av skyltar, överskjutande 

kostnad samt uppsättning står kommunerna för själva. 

Resp kommunrepresentant i gruppen har nu ansvar för att se över skyltplatser, 

skyltinnehåll, storlek på skyltar, behov av skyltställ m.m. och kommunicera det 

med Michael som gör själva skyltunderlagen och Härryda ansvarar för den 

gemensamma upphandlingen. 

o Besöka mindre vandringshinder 

- Finns förslag på något att besöka i vår? 

Besök vid nya fiskvägen Stensjön/Grevedämmet samt Forsåker till våren 

Besök vid Mölnlycke fabriker i september. 

9. Övriga planerade aktiviteter/projekt för vattenrådet inkl. idébank för 

framtiden. 

o Biotopförbättrande åtgärder Risbohult 

Medins har gjort en biotopkartering vid Risbohult som visar på rensade sträckor 

som skulle kunna restaureras. 

Borde inte finnas några motstående intressen. Fiskevårdsmedel skulle kunna 

sökas från Länsstyrelsen, ev genom Sportfiskarna. Behövs någon ekonomisk 

motprestation? 

En projektgrupp skulle kunna göra en förstudie. Västkuststiftelsen förvaltar 

området och bör vara med liksom Fiskevårdsområdesföreningen. Även Ragnar, 

Emma samt någon från Sportfiskarna och Naturskyddsföreningen bör vara med. 

o Reduktionsfiske av signalkräftor vis Risbohult 

Niklas Wengström, Sportfiskarna, har inkommit med ett förslag om att 

reduktionsfiska bort signalkräftorna i Risbohult reservatet.  

Sportfiskarna har observerat att kräftorna stressar och försöker äta 

flodpärlmusslorna i reservatet. Niklas har pratat med förvaltaren 

Västkuststiftelsens nya naturvårdschef som tycker idén är bra. Åtgärden lär ta tid 

men om man inte prövar så får man aldrig veta om det fungerar.  

(Diskuterades inte vid detta möte då Niklas inte kunde delta på mötet) 

o Titta på nya fiskvägen vid Hindås när den är klar – tidplan? 

Frågan skjuts framåt. Arbete pågår med tillståndsansökan och att hitta 

finansiering.  

10. Bordet runt – Information och reflektion från vattenrådets representanter om 

vad som är på gång i de olika kommunerna/organisationerna som berör 

Mölndalsåns ARO (Stående punkt) 

Mölndals stad 

Ann informerar om att: 

• I Å-rännan/Forsåker sker inga arbeten i Mölndalsån förrän i april. Vi har fått ok från 

Länsstyrelsen att pausa våra mätningar fram tills dess. Provanläggning för 
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ålyngelledare kommer byggas under våren längs Vattenplatsen, vi diskuterar 

utformning med fisksakkunnig och Länsstyrelsen. 

• De två förstudierna för Grevedämmet och Skedebro avseende förorenade områden är 

klara. Båda områdena har troligtvis en viss påverkan på vattenmiljön. Det kommer bli 

aktuellt med vidare studier på båda. 

• Föreläggande mot räddningstjänsten storgöteborg (Mölndals brandstation) har vunnit 

laga kraft och planering för genomförande av undersökningar med avseende på 

främst PFAS planeras för fullt. 

• En industrihistoriker har utrett den muddring som ska ha utförts i Mölndalsån på 50-

talet och var muddermassorna lades upp. Bygg- och miljöförvaltningen kommer 

fortsätta arbetet med en ansvarsutredning under året. 

• Planeringsstrategin som ska precisera hur arbetet utifrån ny ÖP ska drivas planeras 

antas i kommunfullmäktige i februari. 

• Anläggningsarbetena med fiskvägen vid Grevedämmet går mot sitt slut. Dock 

kommer vi ha lite arbeten kvar till våren som inte går att utföra på grund av vintern. 

Kontrollprogram håller på att tas fram. 

• Det har uppmärksammats att det varit färre fåglar vid Ståloppet. En farhåga är att 

det beror på att det inte varit öppet vatten under en kall period. Nu är det öppet och 

driftsrutinen är justerad så att man reglerar flödet några gånger per dygn. Skulle det 

vara riktigt kallt en längre tid så kan de vara så att man behöver göra fysiska 

åtgärder för att hålla det öppet. 

Göteborgs stad 

Josefine (Miljöförvaltningen) informerar om att: 

• Stadsbyggnadsförvaltningen i Göteborg har startat upp ett projekt gällande 

utvecklingsplanering för Mölndalsån och dess blågröna stråk. Det handlar om att se 

samtliga vattenutmaningar i ett samlat systemperspektiv så att rätt åtgärder ska 

kunna vidtas och stadsutvecklingen ska blir effektiv och förutsägbar. Projektet 

omfattar att säkerställa ett funktionellt arbete med blågrönt stråk, klimatanpassning 

och miljökvalitetsnormerna för vatten. Mer info vid kommande möten. 

• Lokala åtgärdsprogram planeras att skickas ut på remiss i april.  

Mölndalsåns fiskeråd 

Torbjörn informerar om att: 

• Vill påminna om de tre viktiga frågorna som är grundläggande för att i förlängningen 

nå "god ekologisk status" i åns hela avrinningsområde och vilka nästan i sin helhet 

kan styras/åtgärdas av de offentliga makthavarna i länsstyrelsen och kommunerna, 

om viljan finns: 

- Försurning-kalkning 

- fria fiskvägar 

- Tappningsstrategin.  
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11. Hemsidan www.vattenradivast.se/molndalsans-vattenrad (Stående punkt) 

Föreslogs att presentationen som hålls för kommunerna spelas in och läggs på hemsidan. 

Monica uppmanar att komma in med synpunkter och förslag till ny information att lägga 

upp på hemsidan, går bra att göra även mellan mötena om man kommer på något. 

12. Övriga frågor 

• Emma lyfter att hon kontaktats av Länsstyrelsen (Mikael Ljung) om att de ska 

avveckla en fiskräknare som ägs av Härryda kommun. 

Finns intresse av att flytta den till t ex Hindås? 

Kan vara intressant, men beror på hur den uppfyller en användbar funktion. 

13. Nästa möte 

Kommande möten: 

• Fredagen den 8 mars kl. 13-16 på Göteborgsregionen (GR), Anders Personsgatan 8 i 

Göteborg eller via Teams 

• Fredagen den 31 maj kl. 9-12 i Mölndal vid Grevedämmet/Forsåker 

• Fredagen den 27 september kl. 9-12 i Mölnlycke 

• Fredagen den 29 november kl. 9-12 

 

/Monica Dahlberg, sekr. 

file://///grfs01.gr.to/avd/Miljösam/10_Vattenråd/Vattenråd%20Mölndalsån/Ant%20Mölndalsåns%20VR/www.vattenradivast.se/molndalsans-vattenrad

